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موتور تراکتور روشن نشد

عصرآزادی س�رویس ورزش�ی: تراکتور در اولین بازی خود در لیگ بیس�ت و دوم 
مغلوب گل گهر سیرجان شد.

عصرآزادی، تیم تراکتور در نخس�تین هفته رقابت های لیگ برتر فوتبال باش�گاه 
های کشور از ساعت ۲۰:۳۰ امروز )شنبه( میهمان گل گهر سیرجان بود که در نهایت 

با نتیجه دو بر یک مغلوب میزبان شد.
علی اصغر عاش��وری )۱۸( و رضا ش��کاری )۵۲( برای میزبان و محمد عباس زاده )۵۴( نیز 

برای میهمان گلزنی کردند.
تراکتور با این باخت بدون امتیاز باقی ماند و گل گهر س��یرجان با کس��ب س��ه امتیاز این 

مسابقه در جایگاه سوم قرار گرفت.

توقف خانگی فولاد در گام نخست؛ نبرد جنوبی ها 
برنده نداشت

تیم فوتبال فولادخورستان فصل جدید لیگ برتر را با توقف خانگی مقابل صنعت 
نفت آبادان آغاز کرد.

به گزارش ایرنا؛ از هفته نخس��ت لیگ برتر فوتبال باش��گاه های ایران، فولادخوزستان که با 
جذب چند بازیکن مطرح یکی از مدعیان فصل جدید محسوب می شود در ورزشگاه شهدای 
ف��ولاد میزب��ان صنعت نفت آبادان بود که جداب تیم های جنوبی با تس��اوی بدون گل همراه 

شد.
مطابق انتظار فولاد بازی را تهاجمی آغاز کرد و از همان ابتدا درپی ایجاد خلق موقعیت بود 

تا فصل را خوب آغاز کند و میهمان نیز مجبور به اتخاذ روشی تدافعی شد.
با وجود تلاش شاگردان »جواد نکونام«، نیمه نخست این دیدار گلی در برنداشت.

نیمه دوم هم روند بازی تغییر نکرد و فولاد نتوانس��ت از امتیاز میزبانی بهره ببرد و به یک 
امتیاز و تساوی رضایت داد.

ترکیب فولاد
کریس��توفر کنت، موس��ی کولیبالی، مهدی شیری، ساس��ان انصاری، مجید علیاری، آیاندا 

پاتوسی، احمد عبدالله زاده، محمد آبشک، احسان پهلوان، عارف آقاسی، سعید آقایی
ترکیب نفت آبادان

احسان مرادیان، محمد طیبی، میثم تهیدست، حسین ساکی، امید خالدی، عبدالله ناصری، 
میرهادی میرجوان، سینا مریدی، فاخر تهامی، حسین پورامینی، امیرحسین فرهادی

مددی: با اعلام سازمان لیگ میزبان تماشاگران 
خواهیم بود

مدیر مجموعه ورزشی آزادی با بیان اینکه گیت های الکترونیکی ورزشگاه آزادی مشکلی 
ندارد گفت: هر زمانی که سازمان لیگ اعلام کند میزبان تماشاگران خواهیم بود.

به گزارش ایرنا، احمد مددی در گفت وگوی تلویزیونی اعلام کرد: بذر چمن ورزشگاه آزادی 
از نوع سردسیری است و در دمای بالای ۳۰ درجه دچار تنش دمایی خواهد شد. تغییر رنگ 
چمن مشکلی ندارد و هر ساله شاهد این تغییرات هستیم. همه ساله در ماه های تیر و مرداد 

شاهد تغییر رنگ چمن ورزشگاه آزادی هستیم و این چیز جدیدی نیست.
مدیر مجموعه ورزشی آزادی این را هم گفت: همکاران من در مجموعه ورزشی آزادی تهران 
به دنبال آن هستند تا با انجام آزمایش های مختلف به دنبال کنترل رطوبتی هستند که زمینه 
رشد قارچ ها را فراهم می کند. با اقداماتی که در دستور کار قرار گرفته تا سه هفته دیگر شاهد 

چمن مطلوب و با کیفیت در ورزشگاه آزادی خواهیم بود.
مددی در خصوص حضور تماش��اگران به ورزش��گاه نیز عنوان ک��رد: گیت های الکترونیکی 
ورزش��گاه آزادی هیچ مش��کلی ن��دارد و هر زمانی که س��ازمان لیگ اجازه ده��د ما میزبان 

تماشاگران عزیز خواهیم بود.

سرمربی ترکیه ای هدایت تیم بسکتبال توفارقان 
آذرشهر را برعهده گرفت

چنگیز کاراداغ س�رمربی ترکیه ای هدایت تیم بس�کتبال توفارقان آذرش�هر در 
رقابت های لیگ برتر را برعهده گرفت.

به گزارش ایرنا، کاراداغ متولد ۱۹۷۰ و سرمربی فصل ۲۰۲۱ -۲۰۲۰ کونیاسپور ترکیه بود 
و در فصل پیش نیز هدایت تیم آک حصار بلدیه سپور را برعهده داشت که به دلیل باخت در 

۱۵ بازی متوالی و قرار گرفتن در رده انتهایی جدول لیگ ترکیه از این تیم جدا شد.
کارداغ در آخرین بازی به عنوان سرمربی آک حصار و در دیدار با بورنوا بلدیه، سکته قلبی 

کرد و از این تیم جدا شد.
تیم بسکتبال توفارقان آذرشهر با قهرمانی در لیگ یک جواز حضور در رقابت های این فصل 

لیگ برتر را کسب کرده است.
سی و ششمین دوره لیگ برتر بسکتبال از ۲۸ شهریور سال جاری آغاز می شود.

ب�ا توجه به ش�روع فص�ل جدید لی�گ برتر 
فوتب�ال با جنجال ه�ای داوری، نی�از به کمک 
داور ویدئویی بیش�تر از هر زمان�ی در فوتبال 
ایران احس�اس می ش�ود؛ نیازی که مس�ئولان 
اولوی�ت  را در  بای�د آن  فدراس�یون فوتب�ال 

کارهایشان قرار دهند.
ب��ه گ��زارش ایرن��ا، بیس��ت و دومی��ن دوره لیگ 
برتر فوتبال باش��گاهای کش��ور )ج��ام خلیج فارس( 
در ش��رایطی آغ��از ش��د ک��ه از همین ابت��دا با جار 
و جنجال ه��ای داوری هم��راه بود و کار به ش��کایت 
باشگاه ها هم کشیده شد. اوج سوت های بحث برانگیز 
بازی های روز اول، مسابقه استقلال و سپاهان بود که 
آبی ه��ا معتقد بودند  یک ضربه پنالتی به سودش��ان 
گرفته نش��ده اس��ت و به همین خاطر بلافاصله پس 
از پایان بازی، با ارس��ال نام��ه ای به کمیته داوران از 

قضاوت بیژن حیدری شکایت کردند.
اگ��ر چه خ��داداد افش��اریان رئیس کمیت��ه داوران 
فدراس��یون فوتبال، اعتراض استقلالی ها را رد و تاکید 
کرد که به ش��کایت این تیم رس��یدگی نمی کند اما به 
نظر می رس��د شروع فصل جدید با جنجال های داوری 
می تواند فوتبال ایران را بیشتر از قبل در سالی که جام 
جهانی را پیش رو داریم، وارد حاشیه کند، حواشی که 
به طور قطع فضای آرامی که فوتبال برای آماده س��ازی 
جهت حضور در قطر لازم دارد، را از بین ببرد و انرژی و 

تمرکز مسئولان فدراسیون فوتبال را بگیرد.
ورود هر چه س��ریعتر سیستم کمک داور ویدئویی 
چاره وضعیت حاد داوری کشورمان است، داوری هایی 

که در فصل گذشته هم در موارد زیادی بحث برانگیز 
شده بود و سوت های اش��تباه در برخی مسابقات به 
دلیل عدم استفاده  از تکنولوژی  VAR حتی نتیجه 
بازی را هم تغییر داده بود. این در شرایطی است که 
در صورت استفاده از کمک داور ویدئویی، اشتباهات 
داوری تاثیرگ��ذار به کمترین حد ممکن می رس��ید 
و ش��اهد این همه اعتراض و ش��کایت از سوت های 
داوران نبودیم. اگر چه س��وت های اش��تباه از سوی 
داوران اجتناب ناپذیر اس��ت و حتی برای بزرگترین 

داوران دنی��ا هم پیش آمد که به غلط س��وت بزنند 
ام��ا به نظر می رس��د قضاوت ه��ای جنجالی در لیگ 
ایران فصل به فصل بیش��تر می شود تا جایی که این 
مسئله به یکی از معضلات جدی فوتبال ایران تبدیل 
ش��ده است. برای عبور از این وضعیت همان طور که 
اشاره ش��د فدراس��یون فوتبال باید در فراهم کردن 
زمینه ورود کمک داور ویدئویی س��رعت بیش��تری 
به خ��رج بده��د. اگر چ��ه پروس��ه ورود تکنولوژی 
VAR ب��ا توجه به زیرس��اخت های لازم و همچینن 

آموزش داوران زمان بر اس��ت، ام��ا اهمال و کوتاهی 
فدراس��یون در ۴ سال اخیر س��بب شده تا همچنان 
فوتب��ال باش��گاهی ایران، محروم از داش��تن یکی از 
مهم ترین تکنولوژی هایی باش��د ک��ه در جام جهانی 
۲۰۱۸ به صورت رسمی در فوتبال دنیا استفاده شد 
و کش��ورهای زیادی در لیگ هایشان از این سیستم 
اس��تفاده می کنند، حتی کشوری مانند تاجیکستان 
ک��ه نه در فوتبال دنیا، بلکه حتی در آس��یا هم جزو 
تیم های درجه س��ه محس��وب می ش��ود، استفاده از 

کمک داور ویدئویی را آغاز کرده است.
در لیگ ایران اما در ۴ س��ال گذش��ته همواره تنها 
وعده و وعید از س��وی مس��ئولان فدراسیون فوتبال 
درب��اره ورود کمک داور ویدئویی بوده، قول هایی که 
هیچ کدام عملی نشد و با توجه به صحبت های جدید 
مدیران فدراس��یون فوتبال، گویا سیستم کمک داور 
ویدئویی به فصل جدید هم نمی رسد و همچنان باید 

تیم ها با سوت های اشتباه داوران کنار بیایند.
این در حالی اس��ت که از فدراسیون فوتبال انتظار 
می رود ارتقای س��طح داوری های لیگ را با استفاده 
هر چه س��ریعتر از کمک داور ویدئوی��ی در اولویت 
قرار دهد. به خصوص که س��وت های اشتباه یکی از 
مهم ترین معضلات فوتبال ایران در س��ال های اخیر 
بوده اس��ت و باید مدی��ران فدراس��یون و همچنین 
 VAR وزارت ورزش ک��ه باید زمینه ورود تکنولوژی
را به ایران تسهیل کند، ورود جدی تری به این مسئله 
داشته باشند تا مشکلات داوری بحران تکراری لیگ 

ایران نباشد.

پیشکس�وت والیبال ایران گفت: من همیش�ه 
ق�دردان زحم�ات داورزن�ی ب�ودم و حت�ی از او 
چیزهای زیادی یاد گرفتم؛ اما باید افراد والیبالی 

بیشتری در کنارش حضور داشته باشند.
بهن��ام محم��ودی در گفت وگو با ایرن��ا، در خصوص 
کناره گیری س��ید محمد موس��وی از تیم ملی والیبال 
اظهار داشت: موسوی برای والیبال ایران زحمات زیادی 
کشید و یکی از مفاخر والیبال ایران محسوب می شود. 
در خصوص کناره گیری اش از تیم ملی هم فدراس��یون 
باید نقش پ��دری ایفا می کرد. اعتق��اد دارم نباید نگاه 
قهری نس��بت به این موضوع داش��ته باشیم؛ چون قرار 
نیس��ت همه از ما تعریف و تمجید کنند. پیشکس��وت 
والیبال ایران در مورد اینکه آیا وی به موس��وی توصیه 
کرده بوده از تیم ملی کناره گیری کند، گفت: بس��یاری 
از بازیکنان پیش��ین و فعلی تیم ملی به من لطف دارند 
و در خصوص مس��ائل مختلف با من مشورت می کنند؛ 

اما در این خصوص صحبتی با موس��وی نداشتم. اگر از 
من می پرسید به تیم ملی برود یا نه می گفتم اگر آماده 
هس��تی به تیم ملی برو. اعتقاد دارم اگر بازیکن به تیم 
ملی دعوت ش��د باید با تمام وجود در خدمت تیم ملی 
باشد. زمانی که شهرام ملی پوش شد به او گفتم اگر ۱۰ 
بازی هم بازیکن ذخیره بودی حق اعتراض نداری؛ چون 

همه بازیکنان سربازان تیم ملی هستند. شهرام حتی با 
وضعیت آسیب دیده در مسابقات انتخابی المپیک برای 
تیم ملی به میدان رفت و پس از آن عمل جراحی انجام 

داد. کسی هم از فدراسیون حال او را نپرسید.
وی افزود: به نظر من موس��وی باید در صحبت هایش 
پخته تر عمل می کرد. در صورتی که این موضوع را به من 
اطلاع می دادند آن را حل می کردم. موس��وی، معروف و 
بازیکنان هم نسل  آنها که برای تیم ملی زحمات زیادی 
کشیدند سرمایه های والیبال ایران هستند و حالا که در 
اواخر دوران بازیگری شان هستند باید به آنها کمک شود 
تا در مس��یر مربیگری به مدارج عالی دست پیدا کنند. 
والیبال ایران در زمینه مربیگری هم می تواند موفق باشد 
و از روز اول هم موافق حضور مربیان ایرانی در تیم ملی 
والیبال بودم. محمودی با اشاره به اینکه مشکل شخصی 
ب��ا داورزنی ندارد و ب��ا او تنها اختلاف نظر دارد، تصریح 
کرد: بس��یاری از مسائل با حرف زدن حل می شود. اگر 

جلسات هم اندیشی برگزار شود ما والیبالی ها می توانیم 
راهکارهای زیادی برای پیش��رفت والیبال ایران ارائه 
دهیم. من همیش��ه قدردان زحمات داورزنی بودم و 
از او چیزه��ای زی��ادی هم یاد گرفتم؛ ام��ا باید افراد 
والیبالی بیش��تری در کنارش باش��ند. چ��ون اهالی 
والیبال، دلسوز این رشته هستند. ضمن اینکه ما اگر 
با هم دعوا هم کنیم در نهایت یک هدف مشترک که 
اعتلای والیبال کشور است داریم. وی در پایان درباره 
اینکه تیم ملی والیبال در مس��ابقات قهرمانی جهان 
چه شرایطی خواهد داشت: خاطرنشان کرد: تیم ملی 
در مس��ابقات قهرمانی جهان کار س��خت تری نسبت 
به لیگ ملت ها خواهد داش��ت؛ اما الان بازیکنان با هم 
هماهنگ تر از قبل شده اند و استرس کمتری دارند. باید 
همه کمک کنیم تا تیم ملی اعم از بازیکنان و کادرفنی 
شرایط آرامی داشته باشند. الان زمان نقد کردن نیست؛ 

حتی اگر نقدها درست باشد.

محمودی: با داورزنی اختلاف نظر دارم، اما قدردانش هستم

نقدی بر شروع لیگ برتر فوتبال با جنجال های داوری؛ 
به یک »کمک داور ویدئویی« نیازمندیم!

شکوری: اعضای مجمع، فوتبال را از بحران نجات دهندساپینتو در کنار علی منصور و استرا
اس�تقلال هر زمانی در هفته نخس�ت لیگ برتر فوتبال 
ایران شکس�ت خورده در نهایت موفق به کس�ب عنوان 

قهرمانی نشده است.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال استقلال تهران در چارچوب هفته 
نخست رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران به مصاف سپاهان رفت 
و با ۲ گل به میهمان خود باخت تا نخس��تین شکس��ت در لیگ 

بیست و دوم را خیلی زود تجربه کند.
آبی پوش��ان تهرانی در ۲۱ دوره قبلی فقط ۲ شکست در هفته 
اول داش��تند و ۱۳ برد و ۶ تس��اوی را مال خود کرده بودند تا آماری نس��بتا عالی در هفته های اول بر جای 

گذاشته باشند. با این وجود شکست مقابل سپاهان باعث شد یک رکورد آنها در لیگ برتر شکسته شود.
اس��تقلال هیچ وقت در هفته نخس��ت و در دیدارهایی که میزبان بود به حریف��ش نباخته بود اما این اتفاق 

سرانجام برای آنها رخ داد. ۲ شکست دیگر آبی ها در آبادان و تبریز به ثبت رسیده بود.
آبی پوشان تهرانی همچنین در سومین رویارویی با طلایی پوشان نصف جهان در هفته اول با اولین شکست 
مواجه ش��دند. یک برد و یک تساوی برای استقلال در مصاف های قبلی در لیگ های نهم و یازدهم ثبت شده 

بود اما حالا آنها سه امتیاز را تقدیم حریف قدرتمند خود کردند.
پیش از ریکاردو س��اپینتو، علیرضا منصوریان در لیگ هفدهم و آندره آ استراماچونی در لیگ نوزدهم شروع 
بدی در لیگ داشتند و با شکست کار خود را شروع کرده بودند. جالب است که هر ۲ نفر نتوانستند به نیم فصل 

برسند. اولی برکنار شد و دومی با وجود اوج گیری و صدرنشینی موقت، از ایران رفت.
نکته عجیب و کنایه آمیز این اس��ت که هرگاه اس��تقلال در هفته اول شکست خورده، نهایتا موفق به کسب 
عنوان قهرمانی نش��ده اس��ت. آنها در لیگ هفدهم در رده سوم جای گرفتند و ۲ فصل بعد نیز رتبه دوم برای 
آبی ها به دست آمد. ماجرا وقتی غریب تر می شود که در هر ۲ فصل مذکور، پرسپولیس جام قهرمانی را بالای 

سر برد.
بای��د دی��د این بار هم ش��اهد این ماج��را خواهیم بود یا س��اپینتو و ش��اگردانش خَرق ع��ادت می کنند و 

طلسم شکنی هایی را در لیگ بیست و دوم به منصه ظهور می گذارند.

دبیر اسبق فدراسیون فوتبال درباره انتخابات پیش روی 
این فدراسیون گفت: انتظار اصلی ما باید از اعضای مجمع 
باش�د که بهترین فرد را انتخاب کنند تا فوتبال کش�ور از 

این بحران نجات یابد.
ابراهیم شکوری در گفت وگو با خبرنگار ورزشی ایرنا درخصوص 
انتخابات ریاست فدراس��یون فوتبال، اظهار داشت: اوضاع کمی 
به هم ریخته است و همچنان منتظریم ببینیم چه کسانی تایید 
نهایی می شوند. هر کسی که می خواهد انتخاب شود باید توانایی 
کمک به تیم ملی و تنظیم ش��رایط را داشته باشد. اگر حق رای 

داش��تم در اولین اولویت برای ش��خص مورد نظر برنامه های تیم ملی را در نظر می گرفتم و بعد از آن استفاده 
از جوانان. وی افزود: کار در فدراسیون فوتبال بسیار سخت  است زیرا به شکل یک آکواریوم و نمایشگاه است 

و اشتباهات آن خیلی می شود. 
دبیر اس��بق فدراس��یون فوتبال درمورد تایید صلاحیت اعضای مجمع عنوان کرد: کمیته استیناف و بدوی 
نمی تواند خودش به طور مس��تقیم کسی را حذف کند مگر آنکه طبق اساسنامه مشکلی وجود داشته باشد و 
اساسنامه در تمام دنیا تقریبا یکی است و مختص یک کشور نیست. بالاترین نهاد فوتبال مجمع است و بهتر 
اس��ت راه را کمی باز بگذاریم تا مدعیان به عرصه انتخابات بیایند و خودش��ان را نش��ان دهند. در واقع انتظار 
اصلی ما باید از اعضای مجمع باش��د که بهترین فرد را انتخاب کنند تا وضعیت فوتبال کش��ور را از این بحران 

نجات دهد و همه چیز بستگی به افراد مجمع دارد که چه کسی را انتخاب کنند.
ش��کوری درباره مدیریت فدراسیون فوتبال گفت: فوتبال یک نهادی است که تبدیل به یک فوتبال صنعت 
ش��ده و هر صنعتی س��ود و ضرر خاص خودش را دارد. فوتبال ما معیوب اس��ت و درآمدزایی آن به مش��کل 
خورده اس��ت؛ مثلا حق پخش��ی که در تمام دنیا عامل درآمد فدراسیون فوتبال است، در ایران مشکل دارد و 
ما نمی توانیم ۷۰-۸۰ درصد درآمدها را کس��ب کنیم. ما تنها اس��م باشگاه های خصوص را یدک می کشیم اما 
به جز یک یا ۲ باش��گاه، همه دولتی هس��تند و اگر بودجه دولتی را نداشته باشند، نمی توانند ادامه بدهند. با 

چرخه ی خصوصی نمی تواتیم سیستمی که باشگاه های آن خصوص هستند را اداره کنیم.
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رئیس فدراسیون دوومیدانی در واکنش به انتشار 
خبر باطل ش��دن رکوردهای »حس��ن تفتیان« و 
»فرزان��ه فصیح��ی« در ماده ۱۰۰ مت��ر بازی های 
کشورهای اسلامی گفت: هنوز نامه رسمی از طرف 
فدراسیون جهانی دوومیدانی برای ما نیامده است 

و مدال نقره فصیحی هم پس گرفته نمی شود.

به گزارش ایرنا، امروز س��اموئل لوپس مس��ئول 
فنی مس��ابقات دوومیدانی بازی های کش��ورهای 
اس��لامی و مس��ئولان برگ��زاری ای��ن رقابت ه��ا 
نام��ه ای را ب��ه فدراس��یون جهان��ی دوومیدان��ی 
ارای��ه دادند ک��ه در س��ایت بازیهای کش��ورهای 
اس��لامی منتشر ش��د؛ در این نامه به مشکل فنی 

 سیس��تم فتوفینیش در این بازی ها اش��اره داشته 
است.

مسئولان برگزار کننده این بازی ها در نامه خود 
به  فدراس��یون جهانی دو و ومیدانی اعلام کردند 
که نتایج سه روز نخست صحیح نیست و نمی تواند 
برای رده بندی جهانی و یا هر گونه رکوردی مورد 
استناد قرار گیرد؛ اما این اتفاق تاثیری در رده بندی 
و جایگاه های کشورها در مواد مختلف دوومیدانی 

و همچنین جدول توزیع مدال ها ندارد.

واکنش فدراسیون دوومیدانی به ابطال رکورد تفتیان و فصیحی در قونیه 

 مدال نقره پس گرفته نمی شود


